

Member Update: CPAA Advocacy Update & Canada Post and CUPW Agreement News

The Government of Canada is still privately reviewing Canada Post's transformation plan, which was presented on November 10th.

We are pleased to be meeting again with Minister Joel Lightbound's office next week to discuss the proposal, government implementation plans, and to reinforce CPAA membership priorities, including:

- Preserving postal service in rural, remote, and northern communities;
- Protecting jobs, and;
- Committing to comprehensive and transparent consultation.

We will keep members updated on our conversations with the Government and notify you of any developments of note.

Canada Post & CUPW Negotiations

As you may have seen, there have been developments in the ongoing negotiations between Canada Post and the Canadian Union of Postal Workers (CUPW). While this has no substantive impact on CPAA or Canada Post's transformation plan, we wanted to provide clarity given recent news coverage.

After more than two years of bargaining, strikes, and lockouts, Canada Post and CUPW have announced that they have reached an agreement in principle. An agreement in principle is a preliminary arrangement in which both parties agree on the fundamental principles of a deal, though it is often non-binding.

Canada Post has confirmed in a press release that while the tentative collective agreements are still being finalized, all strike and lockout activity will be suspended in the meantime. CUPW has stated that their members will vote on the collective agreement once it is finalized.

We will keep you informed of any developments that may be of interest.
Thank you, as always, for your continued service and support.

Mise à jour pour les membres : Mise à jour sur les actions de représentation de l'ACMPA et nouvelles concernant l'entente entre Postes Canada et le STTP

Le gouvernement du Canada examine toujours en privé le plan de transformation de Postes Canada, qui a été présenté le 10 novembre.

Nous sommes heureux de rencontrer à nouveau le cabinet du ministre Joël Lightbound la semaine prochaine pour discuter de la proposition, des plans de mise en œuvre du gouvernement et pour réaffirmer les priorités des membres de l'ACMPA, notamment :

- Préserver le service postal dans les communautés rurales, éloignées et nordiques ;
- Protéger les emplois, et ;
- S'engager à mener des consultations exhaustives et transparentes.

Nous tiendrons les membres informés de nos discussions avec le gouvernement et vous informer de tout développement important.

Négociations entre Postes Canada et le STTP

Comme vous l'avez peut-être vu, il y a eu des développements dans les négociations en cours entre Postes Canada et le Syndicat des travailleurs et travailleuses des postes (STTP). Bien que cela n'ait pas d'incidence significative sur l'ACMPA ou le plan de transformation de Postes Canada, nous tenions à clarifier la situation compte tenu des récentes informations parues dans les médias.

Après plus de deux ans de négociations, de grèves et de lock-out, Postes Canada et le STTP ont annoncé qu'ils étaient parvenus à un accord de principe. Un accord de principe est un accord préliminaire dans lequel les deux parties s'entendent sur les principes fondamentaux d'un accord, bien qu'il soit souvent non contraignant.

Postes Canada a confirmé dans un communiqué de presse que, bien que les conventions collectives provisoires soient encore en cours de finalisation, toutes les activités de grève et de lock-out seront suspendues dans l'intervalle. STTP a déclaré que ses membres voteront sur la convention collective une fois qu'elle sera finalisée.

Nous vous tiendrons informés de tout développement susceptible de vous intéresser.

Merci, comme toujours, pour votre service et votre soutien continus.